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PROTOKÓŁ nr XXXVII/2018  

z przebiegu XXXVII sesji Rady Miejskiej Żerkowa 

odbytej w dniu 27 czerwca 2018 r. w godz. od 14:00 do 16:20                                                                                                                                                                                                                                                               

w sali sesyjnej Urzędu Miasta i Gminy w Żerkowie 

 

W obradach uczestniczyli: 
 

Radni Rady Miejskiej Żerkowa: 15 radnych na ogólny stan 15 radnych - zg. z  listą obecności /  

zał. 1. 

Ponadto w sesji udział wzięli: 

1. Sołtysi Gminy Żerków  - zg. z listą obecności/ zał. 2 

2. Goście     - zg. z lista obecności /zał. 3  

 

Porządek obrad XXXVII sesji Rady Miejskiej Żerkowa wraz z zaproszeniem przesłano pocztą dnia  

13 czerwca 2018 r..  

 

Punkt 1 – Otwarcie obrad sesji i stwierdzenie prawomocności, 

Zgodnie z § 31 Statutu Gminy Żerków, przewodniczący Rady Miejskiej Żerkowa pan Wojciech Raś  

o godz. 14:00 otworzył XXXVII sesję Rady Miejskiej Żerkowa. Powitał wszystkich obecnych na sali  

stwierdzając że na ustawowy stan 15 radnych w sesji uczestniczy 15, radnych a zatem Rada jest władna  

podejmować prawomocne decyzje.  

 

Punkt 2 – Przedstawienie porządku obrad. 

Przewodniczący poinformował, że na posiedzeniu komisji stałych podjęto decyzję o rozszerzeniu  

porządku obrad XXXVII sesji Rady Miejskiej Żerkowa o dwie kolejne uchwały w sprawie:   

1)  zasad rozliczania tygodniowego obowiązkowego wymiaru godzin zajęć dla nauczycieli, dla 

których ustalony plan zajęć jest różny w poszczególnych okresach roku szkolnego, zasad 

udzielania i rozmiaru obniżek tygodniowego obowiązkowego wymiaru godzin zajęć dla 

nauczycieli, którym powierzono stanowiska kierownicze oraz określenia tygodniowego 

obowiązkowego wymiaru godzin zajęć logopedów, pedagogów, psychologów, terapeutów 

pedagogicznych oraz doradców zawodowych zatrudnionych  w szkołach i przedszkolu, dla 

których organem prowadzącym jest Gmina Żerków, 

2) ustalenia wysokości wynagrodzenia Burmistrza Miasta i Gminy Żerków. 

Zaproponował, aby przyjąć je jako punkty 12 i 13 porządku obrad. Następnie Przewodniczący 

przedstawił porządek obrad z wprowadzoną zmianą:   

 

PORZĄDEK OBRAD SESJI: 

1. Otwarcie sesji i stwierdzenie prawomocności. 

2. Przedstawienie porządku obrad. 

3. Przyjęcie protokołu z obrad XXXVI sesji Rady Miejskiej Żerkowa. 

4. Interpelacje, wnioski i zapytania radnych.   

5. Sprawozdanie z działalności Burmistrza w okresie międzysesyjnym. 

6. Sprawozdanie z wykonania uchwał podjętych na  XXXVI sesji Rady Miejskiej Żerkowa. 

7. Rozpatrzenie sprawozdania finansowego wraz ze sprawozdaniem z wykonania budżetu Miasta  

i Gminy Żerków i informacji o stanie mienia komunalnego Gminy Żerków za 2017 rok: 

1) zapoznanie się z Uchwałą Składu Orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej w Poznaniu 

w sprawie wyrażenia opinii o przedłożonym sprawozdaniu z wykonania budżetu Miasta 

i Gminy Żerków za rok 2017 wraz z informacją o stanie mienia Jednostki i objaśnieniami, 
2) zapoznanie się z wnioskiem Komisji Rewizyjnej, 

3) zapoznanie się z opinią RIO w Poznaniu o wniosku Komisji Rewizyjnej, 

4) zapoznanie się z opinią komisji stałych Rady Miejskiej Żerkowa o wykonaniu budżetu za 2017 

rok, 
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5) dyskusja nad sprawozdaniem z  wykonania budżetu Gminy, sprawozdaniem finansowym oraz 

informacją o stanie mienia komunalnego Gminy. 

8. Podjęcie uchwały sprawie zatwierdzenia sprawozdania finansowego wraz ze sprawozdaniem  

z wykonania budżetu Miasta i Gminy Żerków za 2017 rok. 

9. Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia absolutorium Burmistrzowi Miasta i Gminy Żerków  

z tytułu wykonania budżetu Miasta i Gminy Żerków za 2017 rok. 

10. Podjęcie uchwały w sprawie nabycia 3/8 udziałów w nieruchomości zabudowanej, Lgów 2. 

11. Podjęcie uchwały w sprawie wprowadzenia zmian do uchwały budżetowej na 2018 rok, 
12. Podjęcie uchwały w sprawie zasad rozliczania tygodniowego obowiązkowego wymiaru godzin zajęć dla 

nauczycieli, dla których ustalony plan zajęć jest różny w poszczególnych okresach roku szkolnego, zasad 

udzielania i rozmiaru obniżek tygodniowego obowiązkowego wymiaru godzin zajęć dla nauczycieli, 

którym powierzono stanowiska kierownicze oraz określenia tygodniowego obowiązkowego wymiaru 

godzin zajęć logopedów, pedagogów, psychologów, terapeutów pedagogicznych oraz doradców 

zawodowych zatrudnionych  w szkołach i przedszkolu, dla których organem prowadzącym jest Gmina 

Żerków, 

13. Podjęcie uchwały w sprawie  ustalenia wysokości wynagrodzenia Burmistrza Miasta i Gminy Żerków. 

14. Odpowiedzi na interpelacje i zapytania radnych. 

15. Wolne głosy, wnioski i komunikaty. 

16.  Zamknięcie obrad sesji.    

Przewodniczący poddał pod głosowanie zmieniony prządek obrad, który został przyjęty jednogłośnie:  

15 głosów „za”, 0 głosów „przeciw”, 0 głosów „wstrzymujących się” w obecności 15 radnych na sali. 

/Porządek obrad stanowi załącznik nr 4 do protokołu/. 

 

Przewodniczący powitał Aleksandrę Łukomską Wicemistrzynię Świata w warcabach z UKS 

„Komorzanka” działającego przy Szkole Podstawowej w Komorzu Przybysławskim. Następnie oddał 

głos panu A. Ziaji prezesowi UKS „Komorzanka”. 

Pan Andrzej Ziaja podziękował za wsparcie finansowe, które otrzymał dla UKS „Komorzanka”. 

Poinformował, że środki zostały przeznaczone na wyjazd Aleksandry Łukomskiej na Młodzieżowe 

Mistrzostwa Świata w Turcji, które na przełomie maja i czerwca odbyły się w pobliżu Izmiru. 

Chcielibyśmy na ręce pana Burmistrza, pana Sekretarza, pana Przewodniczącego oraz wszystkich 

radnych złożyć podziękowania, za umożliwienie wyjazdu. Ola została tam Wicemistrzem Świata. (…) 

Dziękujemy bardzo serdecznie. 

Aleksandra Łukomska Wicemistrzyni Świata w warcabach w ramach podziękowania wręczyła kwiaty 

Burmistrzowi, Sekretarzowi oraz Przewodniczącemu Rady. 

Burmistrz – Szanowni Państwo, cieszę się niezmiernie, że mamy tutaj takie perełki i takie rodzynki. To co 

niemożliwe, stało się możliwe. To jest przykład pracy od podstaw, wykorzystania, szlifowania talentu, 

który nam się urodził. Zawodniczka dostała na zakończeniu roku szkolnego list gratulacyjny, ale myślę, że 

to jest jeszcze za mało. Pan  trener wystąpił z wnioskiem o sfinansowanie wyjazdu na Mistrzostwa na 

Litwę i Łotwę. Myślę, że to będzie chyba ta nasza nagroda. A jeżeli jesteś we formie to trzymamy za 

Ciebie kciuki i myślę, że to będzie naszym podziękowaniem. Jak przyjedziesz z medalami to również Cię 

tutaj serdecznie zapraszamy. 

Przewodniczący – Szanowni Państwo zwłaszcza w dobie Facebooka, internetu i ciągłego siadania przed 

komputerem, dziecko, które gra w warcaby i tak świetnie mu to idzie i przynosi sukcesy,  jest chlubą 

i dumą dla całej naszej Gminy, ja również dołączam się do życzeń Pana Burmistrza i życzymy wszystkiego 

co najlepsze i w razie potrzeb i problemów służymy pomocą. Młodzi sportowcy to są chyba najlepsi 

ambasadorzy naszej Gminy. Bardzo gratuluję i również gratulujemy trenerowi, pani Dyrektor i mamie. 

 

Przewodniczący przeszedł do kolejnego punktu porządku obrad. 

 

Punkt 3 – Przyjęcie protokołu z obrad XXXVI  sesji Rady Miejskiej Żerkowa. 

Protokół z XXXVI sesji Rady Miejskiej Żerkowa przyjęto jednogłośnie: 15 głosów „za”  przy 15 radnych 

na sali obrad – bez odczytywania. 

Protokół z obrad XXXVI sesji Rady Miejskiej Żerkowa odbytej w dniu 9 maja 2018 r. został wyłożony 

do wglądu przed obradami XXXVII sesji oraz  był dostępny w biurze Rady Miejskiej. 
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Punkt 4 – Interpelacje i zapytania radnych. 

Radna Maria Sołtysiak zwróciła się do radnych Powiatowych z interpelacją dotyczącą drogi w Stęgoszy. 

Powiedziała, że wielokrotnie interpelowała już w tej sprawie, następnie poprosiła, aby zostały podjęte 

jakieś konkretne działania związane z naprawą nawierzchni asfaltowej. Podkreśliła, że nawierzchnia 

drogi jest bardzo złym stanie technicznym i ma obawy, aby ktoś nie pourywał na niej kół. 

Przewodniczący zwrócił uwagę również na zarośnięte pobocza przy drogach Powiatowych. Korzystając 

z obecności radnych powiatowych bardzo uczulamy, aby to zadanie zostało wykonane, bo o tym już 

mówimy od dawna. 

Radna Maria Sołtysiak – czy są jakieś szanse na wykonanie remontu odcinka drogi w Stęgoszy? 

Pan Zbigniew Kuzdżał poinformował, że w budżecie na rok 2018 nie została ujęta droga w Stęgoszy. 

Następnie powiedział, że do budżetu zostały wprowadzone 4 inwestycje, obecnie jest robiony most 

w Magnuszewicach, został ogłoszony przetarg na ścieżkę rowerową na odcinku od Żerkowa do drogi do 

Lisewa koszt inwestycji przewiduje się na około 3 mln zł. Otwarcie ofert odbędzie się 9 lipca, dodał, że 

w Projekcie „Zaprojektuj, wybuduj” w dwóch przetargach nie było żadnego oferenta, nikt nie był 

zainteresowany. W związku z tym postanowiono zmienić finansowanie i bezpośrednio zostanie to pokryte 

środkami zebranymi w ciągu dwóch lat łącznie z pomocą finansową przekazaną przez Gminę Żerków.  

Odnośnie poboczy poinformował, że pierwsze wykaszanie odbyło się w kwietniu, w najbliższych dniach 

odbędzie się kolejne, a ostatnie wykaszanie planuje się na wrzesień. Poprosił o cierpliwość w tej sprawie, 

dodając, że Żerków nie jest jedyną Gminą w Powiecie Jarocińskim. 

Radna Ewa Marek-Skiba zwróciła się z zapytaniem: czy wiadomo już coś o środkach z Programu 

Rewitalizacji, które mają zostać przeznaczone na zagospodarowanie Parku Niezwykłego? 

Dodała, że podczas wakacji bardzo dużo dzieci oraz grup przebywających na koloniach i obozach 

korzysta z obiektu. Następnie zasugerowała, aby na okres wakacyjny w Parku Niezwykłym postawić 

duży kosz na śmieci. 

Radna Ewa Marek-Skiba ponownie zwróciła się z prośba o postawienie znaków STOP przy skrzyżowaniu 

ul. Wyspiańskiego z ul. 700-lecia oraz na skrzyżowaniu ul. Wyspiańskiego z ul. Adama Mickiewicza. 

Radny Jan Barański – jak wygląda sprawa dotycząca usuwania usterek na Sali Wiejskiej 

w Dobieszczyźnie? Następnie zwrócił się z zapytaniem: czy byłaby możliwość wykonania oświetlenia 

przy ośrodku zdrowia w Dobieszczyźnie? 

Radny Grzegorz Andraszak zwrócił się z zapytaniem: czy KPP w Jarocinie odpowiedziała na pismo 

dotyczące zwiększenia nadzoru policyjnego w newralgicznych punktach w Żerkowie? Czy w jakiś 

sposób Pan Komendant ustosunkował się do tematu? 

Radny Sebastian Nowaczyk zwrócił się z zapytaniem: czy można rozpocząć jakieś działania związane 

z utworzeniem boiska w Dobieszczyźnie? Dodał, że na ten cel zostało w budżecie zabezpieczone 

18 tys. zł. 

Radna Wioletta Rogozińska-Światek – czy któremuś z dyrektorów szkół kończy się kadencja i czy 

przewidziany jest konkurs na stanowisko dyrektora w Gminie Żerków? 

Radna Ewa Kubacka zwróciła się z prośbą o montaż rynien przy Sali Wiejskiej w Chrzanie. Poprosiła 

również zebranie poboczy przy drodze gminnej. 

Przewodniczący zwrócił się z prośbą o wyczyszczenie i udrożnienie kanalizacji deszczowej oraz rowu 

przy posesji Państwa L. w Chrzanie. 

Radny Jan Barański zwrócił się z zapytaniem: czy zostały już poczynione jakieś kroki dotyczące 

składania wniosków suszowych? Kiedy rozpocznie się przyjmowanie wniosków? 

Następnie radny J. Barański zapytał o kwestię zakupu samochodu strażackiego dla OSP Dobieszczyzna.  

W związku z brakiem kolejnych interpelacji Przewodniczący przeszedł do omawiania kolejnego punktu 

posiedzenia. 

 

Punkt 5 - Sprawozdanie z działalności Burmistrza w okresie międzysesyjnym. 
Burmistrz przedstawił sprawozdanie z działalności w okresie międzysesyjnym.  

Sprawozdanie stanowi załącznik nr 5 do protokołu. 
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Punkt 6 – Sprawozdanie z wykonania uchwał podjętych na XXXVII sesji Rady Miejskiej Żerkowa 

Sprawozdanie przedstawił Przewodniczący Rady na podstawie materiałów opracowanych dla radnych. 

Rada sprawozdanie przyjęła jednogłośnie: 15 głosów „za”; 0 głosów „przeciw”; 0 głosów 

„wstrzymujących się” w obecności 15 radnych na sali w trakcie głosowania. Sprawozdanie stanowi, 

stanowi załącznik nr 6 do protokołu. 

 

Punkt 7- Rozpatrzenie sprawozdania finansowego wraz ze sprawozdaniem z wykonania budżetu 

Miasta i Gminy Żerków i informacji o stanie mienia komunalnego Gminy Żerków za 2017 rok 

Przewodniczący poprosił Skarbnika Gminy panią Bronisławę Rogacką o przedstawienie sprawozdań  

z wykonania budżetu za rok 2017.  

Skarbnik Gminy przedstawiła sprawozdanie finansowe i sprawozdanie z wykonania budżetu za 2017 r., 

które składa się z części opisowej i tabelarycznej przedstawiające strukturę wykonania dochodów  

i wydatków  w poszczególnych działach i rozdziałach klasyfikacji budżetowej. Poinformowała, że tekst 

sprawozdania wszyscy radni otrzymali oraz przeanalizowali na posiedzeniach komisji stałych Rady. 

Dodała, że sprawozdanie jest zamieszczone na stronie internetowej Gminy. Budżet roku 2017 Rada 

Miejska przyjęła uchwałą Nr XVIII/135/16 w dniu 28 grudnia 2016 roku.  

Dochody 

Skarbnik poinformowała, że zaplanowano uzyskanie dochodów w wysokości 45.909.608,31, a plan 

wydatków ustalono w kwocie 55.043.431,97 zł w tym wydatki bieżące, majątkowe, przychody 

i rozchody. Skarbnik Gminy wyjaśniła, że budżet w ciągu roku ulegał zmianom wprowadzanym 

uchwałami Rady oraz zarządzeniami Burmistrza. Budżetu na dzień 31 grudnia 2017 roku wzrósł po 

stronie dochodów do kwoty 50.445.497,68 zł, w tym dochody bieżące 48.204.592,09 oraz dochody 

majątkowe w kwocie 2.240.905,59 zł. Dochody obejmowały w szczególności dotacje na zadania zlecone 

oraz dotacje w drodze porozumień pomiędzy JST.  Planowane wydatki zwiększyły się do kwoty 

59.219.321,34 zł w tym wydatki bieżące w kwocie 45.485.351,08 zł a wydatki majątkowe w kwocie 

13.733.970,26 zł. Wszystkie zmiany spowodowały zwiększenie budżetu, po stronie dochodów 

i wydatków Rada Uchwałą nr XXVII/178/17 z dnia 28 lipca 2017 roku zmniejszyła deficyt budżetowy do 

kwoty 8.773.823,66 zł. Do budżetu przyjęto również wolne środki z poprzedniego roku w oraz 

zaciągnięte kredyty i pożyczki. Plan przychodów stanowił 10.563.823,66 zł, a wykonanie przychodów 

było w kwocie 5.524.840,79 zł. Rozchody planowano na 1.790.000,00 zł, wykonanie stanowiło kwotę 

1.582.000,00 zł. Środki we wskazanej kwocie wykorzystano na spłatę kredytów i pożyczek. Ponadto 

Zarząd Wojewódzkiego Funduszu Środowiska i Gospodarki Wodnej w Poznaniu umową z dnia 30 maja 

2017 roku umorzył Gminie Żerków pożyczkę w kwocie 208.000,00 zł.  

Skarbnik poinformowała, że w trakcie roku 2017 został zaciągnięty kredyt bankowy w wysokości 

2.000.000,00 zł na sfinansowanie budowy drogi Lisew-Ludwinów oraz na pomoc finansową przy 

budowie drogi powiatowej Żerków-Dobieszczyzna. Następnie zaciągnięto pożyczkę z Wojewódzkiego 

Funduszu Środowiska i Gospodarki Wodnej w Poznaniu w celu pokrycia kosztów kwalifikowanych na 

realizację przedsięwzięcia pn. „Rozbudowa oczyszczalni ścieków w Raszewach” do kwoty 5.170.031,50 

zł. W roku 2017 z pożyczki wykorzystano 1.483.932,24 zł ciąg dalszy inwestycji jest w trakcie realizacji 

w roku bieżącym. Podpisano również umowę z WFOŚiGW w Poznaniu umowę na pożyczkę w celu 

pokrycia kosztów kwalifikowanych związanych z realizacją przedsięwzięcia pn. „Budowa kanalizacji 

sanitarnej na terenie osiedla domów jednorodzinnych w Żerkowie” w kwocie 377.084,89 zł. Podpisano 

również umowę na kwotę 730.000,00 zł z przeznaczeniem na realizację przedsięwzięcia pn. 

Modernizacja i rozbudowa stacji uzdatniania wody w m. Podlesie”. Zadłużenie na koniec roku 2017 

zgodnie ze sprawozdaniem Rb-Z wynosiło 4.591.017,13 zł co stanowi 9,04% realizacji długu do 

dochodów. 

Na dzień 31 grudnia wolne środki stanowiły kwotę 535.741,93 zł zgodnie ze sprawozdaniem Rb-NDS. 

W okresie sprawozdawczym Gmina nie podpisała żadnych poręczeń i gwarancji.  

Dochody budżetowe ustalone na 2017 rok, po zmianach na dzień 31 grudnia 2017 w zakresie planu 

wynosiły 50.445.497,68 zł. Natomiast faktyczne wykonanie dochodów i wpływów do budżetu wyniosło 

50.746.784,62 zł, co stanowi 100,60% wykonania planu wysoki stopień i proporcje wykonania 

planowanych dochodów. 

Skarbnik poinformowała, ze pomimo dobrego wykonania podatków i opłat w poszczególnych 
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podziałkach klasyfikacji budżetowej na koniec 2017 roku ze sprawozdania Rb-27 wynika, że występują 

zaległości w kwocie  453.234,67 zł. W celu wyegzekwowania zaległych należności w okresie 

sprawozdawczym wysłano 342 upomnienia na kwotę 140.740,49 zł i wystawiono 122 tytuły wykonawcze 

na kwotę 41.856,20 zł. Wpisano również 1 hipotekę z tytułu podatku od środków transportowych na 

kwotę 1.202,00 zł. Burmistrz Miasta i Gminy Żerków umorzył zaległości podatkowe na kwotę 2.346,00 

zł czterem podatnikom. Natomiast Rada poprzez obniżenie górnych stawek podatków umniejszyła 

dochody własne Gminy: w podatku od nieruchomości na kwotę 715.772,80 zł, a w podatki od środków 

transportowych o kwotę 179.631,30 zł. 

Wydatki 

Skarbnik poinformowała, że po zmianach plan wydatków na dzień 31 grudnia 2017 r wynosił 

59.219.321,34 zł, a wykonanie 54.153.883,48 zł, co stanowi 91,45% wykonania w stosunku do planu. 

Najwięcej wydatków jest w dziale 801 – Oświata i wychowanie. Plan wydatków wynosił 13.851.811,49 

z czego wykonano 13.476.434,69 zł. Dział 855 „Rodzina” również pochłonął podobnie jak dział 

„Oświata i wychowanie” 13.575.433,97 zł, co stanowi w stosunku do całości budżetu 25,07%.  

 Skarbnik powiedziała, że Gmina Żerków przekazała również dotacje dla jednostek sektora finansów 

publicznych oraz dla jednostek spoza sektora finansów publicznych w łącznej kwocie 5.501.367,38 zł 

Skarbnik przedstawiła jak kształtowały się następująco dotacje przekazane dla jednostek z sektora 

finansów publicznych oraz dla jednostek  spoza sektora finansów publicznych zgodnie z danymi 

zawartymi w sprawozdaniu finansowym. 

Skarbnik Gminy poinformowała, że  na wydatki majątkowe planowano 13.733.970,26 zł, a wykonano 

10.856.883,76 zł co stanowi 79,05% wykonania w stosunku do planu. 

Skarbnik przedstawiła zrealizowane wydatki majątkowe ujęte w sprawozdaniu z wykonania budżetu 

Miasta i Gminy Żerków za 2017 rok. 

Skarbnik powiedziała, że zobowiązania niewymagalne, jakie posiadała Gmina na dzień 31 grudnia 2017 

roku wynosiły – 1.193.115,21 zł są to kwoty na dodatkowe wynagrodzenia roczne za 2017 rok wraz 

z pochodnymi oraz wydatki związane z fakturami, które wpłynęły w miesiącu styczniu 2018 roku, 

a dotyczą zdarzeń gospodarczych za miesiąc grudzień 2017. 

Skarbnik Gminy powiedziała, że wykonanie budżetu łączy się z wykonaniem Wieloletniej Prognozy 

Finansowej za rok 2017. Dodała, ze majątek Gminy zwiększył się o 6.073.283,88 zł. Następnie 

przedstawiła kwoty wzrostu majątku trwałego poszczególnych jednostek gminnych zgodnie z danymi 

zawartymi w Sprawozdaniu.  

Przewodniczący podziękował pani Skarbnik Gminy za przedstawienie sprawozdań. 

Sprawozdanie stanowi załącznik nr 7 do protokołu.    

 

1) zapoznanie się z Uchwałą Składu Orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej 

w Poznaniu w sprawie wyrażenia opinii o przedłożonym sprawozdaniu z wykonania budżetu 

Miasta i Gminy Żerków za rok 2017 wraz z informacją o stanie mienia Jednostki 

i objaśnieniami, 
Przewodniczący poprosił Wiceprzewodniczącego pana Bogdana Bożejewicza o przedstawienie Uchwały 

Regionalnej Izby Obrachunkowej w Poznaniu w sprawie wyrażenia opinii o przedłożonym sprawozdaniu 

z wykonania budżetu Miasta i Gminy Żerków za rok 2017 wraz z informacją o stanie mienia Jednostki i 

objaśnieniami. 

Wiceprzewodniczący Bogdan Bożejewicz odczytał uchwałę Składu Orzekającego Regionalnej Izby 

Obrachunkowej w Poznaniu w sprawie wyrażenia opinii o przedłożonym sprawozdaniu z wykonania 

budżetu Miasta i Gminy Żerków za rok 2017 wraz z informacją o stanie mienia Jednostki i objaśnieniami.  

Radna Barbara Urbańska poinformowała, że wydana przez RIO pozytywna opinia o sprawozdaniu 

z wykonania budżetu Miasta i Gminy Żerków za rok 2017 jest zasługą pani Skarbnik i pana Burmistrza, 

którzy pracują nad tym, aby zostało to odpowiednio i dokładnie wykonane. 

Uchwała Nr SO.- 0954/19/17/2018  z dnia 11 kwietnia 2018 r.  stanowi załącznik nr 8 do protokołu. 
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2)  zapoznanie się z wnioskiem Komisji Rewizyjnej 

Przewodniczący poprosił Przewodniczącą Komisji Rewizyjnej panią Ewę Marek - Skibę  

o przedstawienie wniosku Komisji Rewizyjnej o udzielenie absolutorium Burmistrzowi Miasta i Gminy 

Żerków z tytułu wykonania budżetu na rok 2017. 

Przewodnicząca odczytała wniosek Komisji Rewizyjnej z dnia 30 maja 2018 roku z pozytywną oceną 

o wykonaniu budżetu za rok 2017. 

Uchwała Nr 4/2018 Komisji Rewizyjnej Rady Miejskiej Żerkowa z dnia 30 maja 2018 roku, stanowi 

załącznik nr 9 do protokołu. 

 

3) zapoznanie się z opinią RIO w Poznaniu o wniosku Komisji Rewizyjnej 

Przewodniczący poprosił Wiceprzewodniczącego pana Bogdana Bożejewicza o przedstawienie opinii 

RIO o wniosku KR Rady Miejskiej Żerkowa w sprawie udzielenia absolutorium Burmistrzowi Miasta 

i Gminy Żerków z tytułu  wykonania budżetu za 2017 rok. 

Uchwała Nr SO-0955/60/17/2018 Składu Orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej w Poznaniu  

z dnia 21 czerwca 2018 r. wyrażenia opinii o wniosku Komisji Rewizyjnej Rady Miejskiej Żerkowa  

w sprawie udzielenia absolutorium Burmistrzowi Miasta i Gminy Żerków z tytułu wykonania budżetu za 

rok 2017 stanowi załącznik nr 10 do protokołu . 

 

4) zapoznanie się z opinią komisji stałych Rady Miejskiej Żerkowa o wykonaniu budżetu za 

2017 rok 

Przewodniczący poprosił radną  panią Wiolettę Rogozińska-Świątek Przewodniczącą Komisji Planowania  

i Finansów oraz Oświaty, Kultury i Współpracy z Zagranicą o przedstawienie opinii komisji stałych  

o wykonaniu budżetu za 2017 rok 

Radna Wioletta Rogozińska-Świątek odczytała opinię komisji stałych Rady o wykonaniu budżetu za 2017 

rok z dnia 20 czerwca 2018 r.  

Opinia komisji stałych Rady Miejskiej Żerkowa o wykonaniu budżetu za 2017 rok stanowi załącznik 

nr 11 do protokołu. 

 

5)  Dyskusja nad sprawozdaniem z  wykonania budżetu Gminy, sprawozdaniem finansowym 

oraz informacją o stanie mienia komunalnego Gminy 

Przewodniczący przechodząc do kolejnego punktu obrad otwarł dyskusję nad sprawozdaniem prosząc 

radnych o zabieranie głosu. 

Radny Sebastian Nowaczyk stwierdził, że ma trochę inne spojrzenie na zarządzanie Gmina, dodał, że jest 

przeciwnikiem tego typu zarządzania. Powiedział, że szkoda, że przez 4 lata nie zostały wyciągnięte 

żadne wnioski dotyczące zarządzania, ponieważ każdego roku przed absolutorium pojawiają się uwagi 

dotyczące gospodarności, zarządzania budżetem Gminy. Stwierdził, że rzeczywiście tak jak powiedziała 

radna B. Urbańska w tabelach wszystko się zgadza jednak jeśli chodzi o kwestię zarządzania pieniędzmi 

każdorazowo pojawiają się uwagi. Nie mówię tego zawsze złośliwie, ale mówię to jako radny, który się 

przejmuje troszeczkę tą Gminą, bo zawsze mówimy, że mamy mały budżet. Mały budżet, ale zarządzanie 

powinno być bardziej ścisłe i wydatkowanie powinno być bardziej celowe. (…) Nie ma analiz, nie ma 

spostrzeżeń, gdzie te pieniądze powinny się rozchodzić, w jaki sposób pieniądze powinny się rozchodzić. 

Mamy zawsze uwagi do przetargów, do dokumentacji. Panie Burmistrzu, nie mówię tego złośliwie, ale 

będę te uwagi podtrzymywał. Jest jeszcze 6 miesięcy wspólnego działania i wierzę, że jeszcze to 6 

miesięcy jest w stanie coś zmienić. Mimo wszystko mam nadzieję, że jeszcze przez te 6 miesięcy damy radę 

coś razem zrobić.  

Przewodniczący powiedział, że obecna kadencja jest bardzo burzliwa i wszyscy mają świadomość jak 

dużo było zmian w szeregach rady w trakcie jej trwania. Panie Burmistrzu, dzisiaj pochylając się nad 

udzieleniem Panu absolutorium, pochylając się nad sprawozdaniem, faktycznie nigdy nie byłem  i nie 

jestem Pana wrogiem. To, że mieliśmy różne zdania w pewnych momentach i je mamy to dobrze, bo z tych 

różnych zdań czasami wypracowuje się najlepsze rozwiązania. Myślę, że pomimo pewnych waśni czy 

sporów zawsze ten konsensus umieliśmy wypracować. Cieszę się, że Komisja Rewizyjna w tej kadencji 

prężnie pracuje, podsuwa nam pewne rozwiązania, podpowiada, co można zrobić inaczej, co można 

zrobić lepiej, tak, aby to było wszystko bardziej przejrzyste. Ja dzisiaj spoglądając na to sprawozdanie 
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z wykonania budżetu, analizując wszystkie wydarzenie, które miały miejsce, mogę dzisiaj podnieść rękę za 

udzieleniem Panu absolutorium i to zrobię. Mam nadzieję, ze jak to powiedział kolega radny Nowaczyk, 

że ta końcówka kadencji pozwoli nam tak pracować abyśmy zakończyli ten nasz czas w Samorządzie 

Żerkowskim jak najlepiej i może też pootwierali pewne furtki i kierunki działań, aby nowa Rada Miejska 

Żerkowa, która rozpocznie swoją działalność i za rok już będzie tutaj zasiadała mogła pewne rzeczy 

zmienić. Może w niektórych przypadkach jest tutaj różnica pokolenia, ale to myślę nie przeszkadza, aby 

dobrze pracować na rzecz i dla dobra naszych mieszkańców. To wszystko z mojej strony, wszystkie uwagi 

i wszystko o czym była mowa jest zachowane w dokumentach, nie chciałbym tego powielać, o cyfrach 

również mówiliśmy wielokrotnie na komisjach i jest to zawarte w opiniach zarówno Regionalnej Izby 

Obrachunkowej, jak i Komisji Rewizyjnej oraz komisji stałych Rady Miejskiej Żerkowa. Myślę Panie 

Burmistrzu, że to co powiedział radny Nowaczyk, że Pan tego nie weźmie personalnie, tylko te uwagi 

przyjmie Pan jako może nasze podpowiedzi i może czasami warto skorzystać z tych furtek i dla dobra nas 

wszystkich działać. 

Burmistrz – cieszę się Szanowni Państwo, że widzicie tutaj jakieś mankamenty, które mogą się wydarzyć, 

ale nigdy to nie były jakie mankamenty zamierzone i nigdy nie było tak żeby budżet Gminy w jakikolwiek 

sposób ucierpiał. Chce powiedzieć jedną rzecz i przypomnieć Państwu ile rzeczy było zrobionych naszymi 

siłami własnymi, o których nikt tutaj nie wspomniał. Między innymi u Pana, Panie Sebastianie na wiosce, 

te wszystkie rzeczy, które są zrobione to się nie wzięły znikąd. Podkreślił, że miejscowość Lubinia Mała 

jest bardzo rozproszona i utrzymanie dojazdów do poszczególnych części wioski oraz utrzymanie całej 

infrastruktury kosztuje Gminę bardzo dużo. Powiedział, że nikt nic na to nie poradzi, ze jest taka, a nie 

inna struktura Gminy. Musimy starać się wszystkim mieszkańcom zrobić jak najlepsze możliwości. 

Szanowni Państwo cieszę się, że umieliśmy wybrać te kompromisy i te kompromisy, które doprowadziły 

nas do tego, że tyle zrobiliśmy. Oczywiście jak patrzymy na nasze sprawozdanie finansowe, chciałoby się 

już mieć niektóre tematy za sobą. Wspomniał, że realizacja związana z budową wiaty oraz oczyszczalnia 

w Raszewach miały pewien poślizg, jednak należy pamiętać, że nie udało się pozyskać środków z WRPO 

na oczyszczalnię, ponieważ okazało się w ostatniej chwili, że inwestycja nie kwalifikuje się na 

dofinansowanie. Jednak dzięki pożyczce pozyskanej z Wojewódzkiego Funduszu Ochrony Środowiska 

i Gospodarki Wodnej udało się rozpocząć realizację inwestycji. Planuje się zakończyć zadanie jak 

najprędzej, aby następcy nie mieli z tym problemów, prace związane z oczyszczalnią przyspieszają cały 

czas obecnie pracują już na oczyszczalni dwie firmy. Dodał, że oczyszczalnia będzie wyróżnikiem 

Gminy, ponieważ Gmina Żerków była jedną z pierwszych Gmin, która zastosowała technologię 

„Biogradex”. 

Burmistrz powiedział, że bardzo dobrze się dzieje, ponieważ prace związane z drogownictwem również 

cały czas posuwają się do przodu umożliwiając mieszkańcom lepszą komunikację. Nadmienił, że 

konieczna jest jeszcze modernizacja kilku dróg powiatowych w Gminie. Podsumowując powiedział, że 

przyjmuje wszystkie zgłoszone uwagi, odnośnie przetargów powiedział, że nie są przekraczane żadne 

uprawnienia ustawowe, ponieważ do poszczególnych zadań można „podchodzić” ryczałtowo bądź 

kosztorysowo. Podkreślił, że to jednak nie jest temat do omawiania na sesji. 

Przewodniczący zamknął dyskusję i przeszedł do kolejnego punktu posiedzenia. 

    

Punkt 8 - Podjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia sprawozdania finansowego wraz ze 

sprawozdaniem z wykonania budżetu gminy za 2017 rok 

Przewodniczący odczytał projekt uchwały wraz z uzasadnieniem. 

Wobec braku uwag przystąpiono do głosowania, uchwałę przyjęto większością głosów 13 głosów „za”,  

0 głosów „przeciw”, 2 głosów „wstrzymujący się” w obecności 15 radnych na sali w trakcie głosowania. 

Uchwała Nr XXXVII/239/18 Rady Miejskiej Żerkowa z dnia 27 czerwca 2018 r. w sprawie zatwierdzenia 

sprawozdania finansowego wraz ze sprawozdaniem z wykonania budżetu Miasta i Gminy Żerków za 

2017 rok, stanowi załącznik nr 12 do protokołu. 

 

Punkt 9 - Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia absolutorium Burmistrzowi Miasta i Gminy 

Żerków z tytułu wykonania budżetu  Gminy Żerków za 2017 rok 

Przewodniczący odczytał projekt uchwały wraz z uzasadnieniem. 

Przewodniczący poddał pod głosowanie projekt uchwały pytając kto z radnych jest za udzieleniem 
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absolutorium Burmistrzowi.  

Uchwałę przyjęto większością głosów 13 głosów „za”, 0 głosów „przeciw”,  2 głosy „wstrzymujące się”  

w obecności 15 radnych na sali w trakcie głosowania. 

Uchwała Nr XXXVII/240/18 Rady Miejskiej Żerkowa z dnia 27 czerwca 2018 r. w sprawie udzielenia 

absolutorium Burmistrzowi Miasta i Gminy Żerków z tytułu wykonania budżetu Gminy Żerków za 2017 

rok, stanowi załącznik nr 13 do protokołu. 

Przewodniczący wraz z Wiceprzewodniczącym Rady złożyli Burmistrzowi i Skarbnikowi Gminy 

gratulacje z tytułu wykonania budżetu za rok 2017 i udzielonego absolutorium.  

Przewodniczący – Gratuluję dobrego wykonania budżetu i życzę owocnej współpracy na dalszy okres. 

Burmistrz – chcę podziękować Radnym, chcę podziękować Pani Skarbnik za wnikliwość, wiem, że każde 

nasze kroki są oceniane i weryfikowane. Myślę, że uda nam się jakoś przejść przez tą weryfikację jaka 

jest, czeka nas również wizyta Regionalnej Izby Obrachunkowej. Chciałbym, abyśmy w takiej atmosferze 

dokończyli tą kadencję i żeby następcy mieli „wyczyszczone pole” Dziękuję ślicznie, dziękuję za 

współprace, dziękuje za życzliwość i nie mam Państwu za złe, że mieliśmy czasami odrębne zdania 

i czasami się boczyliśmy. Dziękuję ślicznie. 

Życzenia oraz gratulacje Burmistrzowi złożyli również  dyrektorzy szkół, dyrektorzy jednostek 

organizacyjnych oraz sołtysi. 

Przewodniczący zarządził 10 minutową przerwę w obradach sesji. 

 

 

Punkt 10  - Podjęcie uchwały w sprawie nabycia 3/8 udziałów w nieruchomości zabudowanej, 

Lgów 2. 

Przewodniczący przedstawił projekt uchwały wraz z uzasadnieniem.  

Wobec braku uwag przystąpiono do głosowania, uchwałę przyjęto jednogłośnie: 15 głosów „za”,  

0 głosów „przeciw”, 0 głosów „wstrzymujących się” w obecności 15 radnych na sali w trakcie 

głosowania.  

Uchwała Nr XXXVII/241/18 w sprawie nabycia 3/8 udziałów w nieruchomości zabudowanej, Lgów 2. 

stanowi  załącznik nr 13 do protokołu. 

 

Punkt 11 - Podjęcie uchwały w sprawie wprowadzenia zmian do uchwały budżetowej na 2018 rok, 

Przewodniczący poinformował, że uchwała została omówiona podczas posiedzenia komisji, która odbyła 

się przed sesją. Do uchwały wprowadzono poprawkę dotyczącą częściowego zwrotu dotacji przez MCT 

w kwocie 16.395,96 zł. Środki ze zwróconej dotacji zostały uwzględnione w dziale 600 na budowę dróg.  

Skarbnik poinformowała, że ogółem budżet po stronie dochodów i wydatków zwiększy się o kwotę 

92 879,00 złotych. 

Wiceprzewodniczący- zwrócił się z zapytaniem czy uwzględniona odprawa emerytalna w dziale 85219 

w kwocie 30.000,00 zł jest przeznaczona tylko dla jednej osoby czy dla większej ilości osób? 

Skarbnik – środki przeznaczone są na odprawę dla jednej osoby. 

Wobec braku uwag przystąpiono do głosowania, uchwałę przyjęto jednogłośnie: 15 głosów „za”,  

0 głosów „przeciw”, 0 głosów „wstrzymujących się” w obecności 15 radnych na sali w trakcie 

głosowania.  

Uchwała Nr XXXVII/242/18 w sprawie wprowadzenia zmian do uchwały budżetowej na 2018 rok, 

stanowi załącznik nr 14 do protokołu. 

 

Punkt 12 - Podjęcie uchwały w sprawie zasad rozliczania tygodniowego obowiązkowego wymiaru 

godzin zajęć dla nauczycieli, dla których ustalony plan zajęć jest różny w poszczególnych okresach 

roku szkolnego, zasad udzielania i rozmiaru obniżek tygodniowego obowiązkowego wymiaru 

godzin zajęć dla nauczycieli, którym powierzono stanowiska kierownicze oraz określenia 

tygodniowego obowiązkowego wymiaru godzin zajęć logopedów, pedagogów, psychologów, 

terapeutów pedagogicznych oraz doradców zawodowych zatrudnionych  w szkołach i przedszkolu, 

dla których organem prowadzącym jest Gmina Żerków 
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Przewodniczący poinformował, że projekt uchwały został szczegółowo omówiony na posiedzeniu 

komisji stałych, po czym zapytał, czy są jeszcze jakieś pytania bądź uwagi dotyczące projektu uchwały?  

Wobec braku uwag przystąpiono do głosowania, uchwałę przyjęto jednogłośnie: 15 głosów „za”,  

0 głosów „przeciw”, 0 głosów „wstrzymujących się” w obecności 15 radnych na sali w trakcie 

głosowania.  

Uchwała Nr XXXVII/243/18 w sprawie zasad rozliczania tygodniowego obowiązkowego wymiaru 

godzin zajęć dla nauczycieli, dla których ustalony plan zajęć jest różny w poszczególnych okresach roku 

szkolnego, zasad udzielania i rozmiaru obniżek tygodniowego obowiązkowego wymiaru godzin zajęć dla 

nauczycieli, którym powierzono stanowiska kierownicze oraz określenia tygodniowego obowiązkowego 

wymiaru godzin zajęć logopedów, pedagogów, psychologów, terapeutów pedagogicznych oraz doradców 

zawodowych zatrudnionych  w szkołach i przedszkolu, dla których organem prowadzącym jest Gmina 

Żerków stanowi załącznik nr 15 do protokołu. 

 

Punkt 13 - Podjęcie uchwały w sprawie  ustalenia wysokości wynagrodzenia Burmistrza Miasta 

i Gminy Żerków. 

Przewodniczący przedstawił projekt uchwały wraz z uzasadnieniem. 

Wiceprzewodniczący zwrócił uwagę, że do treści projektu uchwały najprawdopodobniej wkradł się błąd 

rachunkowy, ponieważ kwoty w § 1 dają łączną kwotę 1680,00 zł, a nie jak jest w treści uzasadnienia 

1920,00 zł. 

Skarbnik poinformowała, że nowe wynagrodzenie jest ustalane według tabeli. 

Wiceprzewodniczący stwierdził, że rozumie, w jaki sposób naliczane jest nowe wynagrodzenie, jednak 

kwota zawarta w uchwale nie jest zgodna z wyliczeniami zawartymi w uzasadnieniu, ponieważ 

z uzasadnienia wynika, że kwota potrącenia jest wyższa o 300,00 zł niż suma wszystkich składników 

wynagrodzenia. Z czego to wynika? 

Burmistrz poinformował, że wynagrodzenie zasadnicze uległo zmianie wraz z pochodnymi od 

wynagrodzenia zasadniczego. 

Przewodniczący zwrócił uwagę, że w § 1 pkt. 4 winno być 940,00 zł, a nie jak jest 1.180,00 zł. 

Skarbnik stwierdziła, że rzeczywiście wkradł się błąd i „dodatek za wieloletnią pracę” powinien wynosić 

940,00 zł. 

Przewodniczący odczytał ponownie punkt 4 § 1 z uwzględnieniem odpowiedniej kwoty. 

Radny Grzegorz Andraszak – czy obniżenie wynagrodzenia dotyczy tylko pana Burmistrza, czy radnych 

również? 

Sekretarz wyjaśnił, że zgodnie z Rozporządzeniem obniżono stawki osobom z wyboru oraz osobom 

powołanym na stanowiska, czyli w przypadku Gminy Żerków jest to jeszcze pani Skarbnik, jednak 

wynagrodzenie Skarbnika ustala Burmistrz w związku z czym Rada w tej kwestii nie podejmuje uchwały. 

Wobec braku uwag przystąpiono do głosowania, uchwałę przyjęto: 7 głosów „za”,  

0 głosów „przeciw”, 8 głosów „wstrzymujących się” w obecności 15 radnych na sali w trakcie 

głosowania.  

Uchwała Nr XXXVII/244/18 w sprawie ustalenia wysokości wynagrodzenia Burmistrza Miasta i Gminy 

Żerków stanowi załącznik nr 16 do protokołu. 

 

Punkt 14 - Odpowiedzi na interpelacje  i wnioski zgłoszone przez radnych 
Burmistrz poinformował, że radny powiatowy udzielił odpowiedzi radnej M. Sołtysiak. Dodał, że 

wszyscy się cieszą, że wykaszanie poboczy nastąpi w najbliższym czasie. Zwrócił się z prośbą, aby 

Gmina Żerków nie została ujęta jako ostatnia w planie wykaszania. W związku z wycinką gałęzi przy 

drogach zwrócił się z prośbą o poobcinanie zwisających, suchych gałęzi nad drogą Jarocin-Żerków, 

dodał, że podobna sytuacja jest przy drodze z Chrzana do Klęki w obrębie granic gminy. 

Odnośnie zapytania radnej E. Marek-Skiba dotyczącego środków z Programu Rewitalizacji na Park 

Niezwykły Burmistrz wyjaśnił, że cały czas trwają oczekiwania na rozstrzygnięcie złożonego wniosku. 

Następnie poinformował, że w Parku Niezwykłym zostanie postawiony duży kosz na śmieci. Odnośnie 

umieszczenia znaków STOP poinformował, że rozpoczęto procedurę, która umożliwi ich postawienie. 

Odnośnie zapytania Jana Barańskiego Burmistrz poinformował, że usterki na Sali Wiejskiej 

w Dobieszczyźnie zostaną usunięte własnymi siłami.  
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Burmistrz w sprawie montażu lamp przy Przychodni Zdrowia w Dobieszczyźnie poinformował, że należy 

to zweryfikować, ponieważ Gmina ma obowiązek oświetlania dojść ogólnie dostępnych. Może uda się 

oświetlić chodnik i dojście, jednak nie ma możliwości ustawienia lampy w taki sposób żeby świeciła 

tylko na Ośrodek Zdrowia. Gmina nie może oświetlać prywatnych własności. 

Burmistrz odnośnie wniosków suszowych powiedział, że rozpoczęto ich przyjmowanie, ponadto sołtysi 

otrzymali wszystkie niezbędne materiały związane z tym tematem. 

Burmistrz w sprawie wniosku dotyczącego samochodu dla OSP Dobieszczyzna powiedział, że na stronie 

Wojewódzkiego Funduszu Ochrony Środowiska i Gospodarki Wodnej pojawiła się informacja, że 

w wyniku zakończenia oceny wniosków o dofinansowanie zakwalifikowano 51 wniosków, dla 44 

przedsięwzięć Zarząd zaplanował dotację w wysokości 50% kosztów kwalifikowanych, a dla 

3 zaproponował pożyczkę z 40% umorzeniem, natomiast dla 4 w 100% zwrotną.  Wnioskodawcy, 

których przedsięwzięcia znajdują się na liście otrzymali pisemną informację o dalszej procedurze 

postępowania. Burmistrz poinformował, że z informacji zamieszonej przez Wojewódzki Fundusz 

Ochrony Środowiska i Gospodarki Wodnej wynika, iż wnioski  o dofinansowanie przedsięwzięć 

w zakresie zapobiegania i likwidacji skutków poważnych awarii zostaną rozpatrzone przez Zarząd 

w terminie późniejszym.  

Burmistrz w odpowiedzi na zapytanie radnego G. Andraszaka powiedział, że KPP nie wystosowała żadnej 

odpowiedzi pisemnej jednak z informacji uzyskanej od dzielnicowych wynika, że liczba partoli została 

zwiększona. 

Burmistrz odnośnie zapytania radnego Sebastiana Nowaczyka powiedział, że rzeczywiście na boisko przy 

Szkole Podstawowej w Lubini Małej było zabezpieczone 18 tys. zł, dodał, że pierwszym krokiem, jaki 

będzie można wykonać to przygotowywanie dokumentacji i podjęcie starań o pozyskanie środków 

z programów w Województwie przeznaczonych na poprawę drobnej infrastruktury sportowej. Na obecną 

chwilę jednak można wykorzystać boisko zlokalizowane przy nowym chodniku. Dodał, że przy chodniku 

zostanie uzupełnione oświetlenie, aby mógł on być również bezpiecznie użytkowany wieczorem. 

Odnośnie zapytania radnej W. Rogozińskiej-Świątek Burmistrz poinformował, że w bieżącym roku nie 

zostanie przeprowadzony konkurs na dyrektora szkoły. Obecnie kończy się kadencja dyrektorowi Szkoły 

Podstawowej w Dobieszczyźnie oraz w Komorzu Przybysławskim, jednak po uzyskaniu opinii 

kuratorium w obu przypadkach funkcjonowanie zostało przedłużone o rok. 

Odnośnie zapytania radnej Ewy Kubackiej Burmistrz powiedział, że rynny przy Sali Wiejskiej 

w Chrzanie zostaną wykonane systemem gospodarczym pobocza będą sukcesywnie zbierane. W kwestii 

dotyczącej rowu przy ul. Dworcowej powiedział, że należy wszystko przeanalizować, aby w odpowiedni 

sposób pogłębić rów i nie zablokować spływu. 

Przewodniczący zasugerował, że w poprzedniej kadencji cały czas sugerowano, aby nie przedłużać 

kadencji dyrektorom.  My wszyscy weryfikujemy się wyborami, tak samo prosiliśmy i taka była nasza 

sugestia względem wszystkich dyrektorów i kierowników. To nie chodzi o to żeby na kogoś robić 

polowanie, czy żeby kogoś ukrócić o głowę, absolutnie nie, ale niech też się zweryfikują, niech też się 

wykażą, niech komisja konkursowa złożona z różnych przedstawicieli oceni ich pracę, niech mają tą 

motywację do dalszego działania. Tu bym Pana uczulał, żeby nie przedłużać, bo radni, którzy są dłużej 

niż tą kadencję wiedzą jaka była mowa i jak była sugestia i o co Pana prosiliśmy. My się weryfikujemy, 

niech każdy kierownik, dyrektor jednostki organizacyjnej też temu podlega.  

Wiceprzewodniczący stwierdził, że zrozumiał, iż przedłużenie kadencji o rok niczym nie skutkuje, bo 

żaden z dyrektorów nie przechodzi na emeryturę za rok, w związku z tym bez problemu można by 

ogłosić konkurs. 

Radna Maria Sołtysiak powiedziała, że w następnym roku we wszystkich szkołach będzie musiał zostać 

przeprowadzony konkurs na dyrektora. 

Burmistrz potwierdził wypowiedź radnej M. Sołtysiak, dodając, że wtedy wszyscy dyrektorzy będą 

rozpoczynali równo kolejną kadencję. 

Wiceprzewodniczący – czyli za rok będzie pięć konkursów? 

Burmistrz – tak. 

Wiceprzewodniczący – w przedszkolu również? 

Radna Ewa Marek-Skiba powiedziała, że w tej kwestii z pewnością informacje posiada pan Sekretarz. 
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Sekretarz wyjaśnił, że na obecną chwilę odnośnie konkursu na dyrektora przedszkola nie udzieli 

informacji, ponieważ nie sprawdzał tego i nie jest do końca pewny jak to będzie wyglądało. 

Radny Sebastian Nowaczyk powiedział, że lampy zlokalizowane przy nowym chodniku w Lubini Małej 

świecą w odwrotną stronę, czy jest możliwość ich przestawienia? 

Burmistrz wyjaśnił, że już wcześniej mówił, iż zostanie to zrobione, ponadto zostanie dowieszona 

dodatkowa lampa. 

Radny Sebastian Nowaczyk poinformował, że monituje w Województwie dodał, że projekt nie został 

jeszcze wykonany, jednak trzeba tego pilnować, ponieważ miało to początkowo zostać wykonane do 

końca maja. Dodał, że sądzi, iż nie zostanie to wykonane w bieżącym roku, jednak trzeba przypilnować, 

aby została wykonana dokumentacja i projekt, aby zadanie zostało zabudżetowane na kolejny rok. 

Burmistrz powiedział, że bardzo dobrze, że radny S. Nowaczyk o tym wspomina, dodał, że również 

będzie monitował w tej sprawie. 

Radny Jan Barański zwrócił się z zapytaniem: dlaczego usterki na Sali Wiejskiej w Dobieszczyźnie mają 

zostać usunięte na koszt gminy, skoro usterki wystąpiły po pół rocznym okresie po wykonanym 

remoncie? Następnie zasugerował, że należy przesunąć lampę bliżej pasa drogowego i oświetlić  chodnik 

przy Ośrodku Zdrowia. 

Burmistrz odnośnie lampy poinformował, że lampa zostanie tak postawiona, aby oświetlić chodnik oraz 

drogę przy Ośrodku Zdrowia. Natomiast odnośnie Sali Wiejskiej w Dobieszczyźnie powiedział, że jest 

ona używana i eksploatowana. Sala stanowi majątek Gminy w związku z tym Gmina jest zobowiązana 

usunąć usterki. Dodał, że nikt nie wykona naprawy usterek po zakończonej gwarancji.  

Radny Jan Barański – Panie Burmistrzu, powtarzam jeszcze raz, że po pół roku wystąpiły już te usterki, to 

ich błąd i ich wina. 

Burmistrz – Panie Jasiu, po pół roku nie było tu żadnego takiego tematu, bo były przeglądy robione i nic 

takiego nie było. A teraz po 4 latach mówimy, że coś takiego było. 

Radny Jan Barański – przepraszam, było mówione i monitowane. 

Przewodniczący – Panie Burmistrzu, faktycznie, jeżeli mówimy o Salach może nie tylko skupmy się na 

Dobieszczyźnie, popatrzmy tak globalnie, jeżeli faktycznie są niedociągnięcia, jeśli chodzi 

o wykonawstwo przy tych remontach, a faktycznie się pojawiało, to my też Pana nie raz uczulamy żeby 

tych wykonawców ścigać i mają to robić porządnie, bo to nie jest tylko jedna sala w Dobieszczyźnie, bo te 

pewne uwagi mamy w innych obiektach. I zawsze się zdarzają i na bieżąco trzeba to realizować. 

Pan Jan Zdrojowy – stwierdził, że wykonawcy powinni otrzymać 50% mniej zapłaty za wykonane prace, 

a nauczyliby się porządnie wszystko wykonywać. 

Przewodniczący zwrócił uwagę panu J. Zdrojowemu – sołtysowi Ludwinowa, że w tej chwili nie jest 

odpowiednia pora, aby zajmował on głos. 

Radny Andrzej Stachowiak stwierdził, że nie należy obciążać wykonawcy tylko osobę wykonującą odbiór 

danej inwestycji. Nadzór budowlany, czy ktoś odbierający daną inwestycje powinien wiedzieć czy to jest 

dobrze zrobione czy źle zrobione i w tym momencie jeśli się pod tym podpisuje, to ja nie obciążałbym 

odpowiedzialnością wykonawcy tylko człowieka, który podpisał się pod tym i odebrał ten budynek czy 

inwestycję. 

Radny Sebastian Nowaczyk poparł radnego A. Stachowiaka. 

Radny Grzegorz Andraszak zwrócił się z zapytaniem do radnego J. Barańskiego: dlaczego wcześniej nie 

zgłosił usterek? 

Radny Jan Barański poinformował, że zgłaszał usterki wcześniej. 

Radny Grzegorz Andraszak powiedział, że nie słyszał, aby radny Jan Barański zgłaszał na którejkolwiek 

wcześniejszej sesji jakiekolwiek usterki. 

Radny Jan Barański podkreślił ponownie,  że zgłaszał wielokrotnie problem. 

Przewodniczący poparł radnego J. Barańskiego i dodał, że była o tym mowa wcześniej. 

Radny Grzegorz Andraszak powiedział, że nie kojarzy sytuacji. 

Radny Andrzej Stachowiak stwierdził, że jeżeli jest protokół odbioru, to można go odszukać i sprawdzić, 

kto się pod nim podpisał. 

Przewodniczący powiedział, że uwagi radnych są bardzo słuszne. Panie Burmistrzu, prosimy to brać pod 

uwagę, ponieważ również przy innych inwestycjach się sprawdzi, jeżeli będziemy tego pilnować. Jak 

czasem pojawi się inny inspektor nadzoru, czy ktoś inaczej dopilnuje, to może będzie to zrobione lepiej. 
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Tak jak teraz się „boksowaliśmy” o ogrzewanie w Bieździadowie, to nie chodzi o to, aby teraz sobie to 

wypominać, ale gdzieś powstał błąd przy remoncie tej Sali już w tamtej kadencji, gdzie ktoś nie pomyślał, 

żeby w projekt wrzucić i zrobić ogrzewanie i byłaby ta sala odpowiednio zrobiona. I dzisiaj w ogóle temat 

nie byłby poruszany. Mówiliśmy o tym wielokrotnie i w tamtej kadencji i w tej kadencji, żeby na takie 

rzeczy zwracać uwagę, to nie będą one wracać. 

Radny Jan Barański powiedział, że w Dobieszczyźnie nie zostały użyte odpowiednie materiały 

budowlane i wszystko popękało. 

Przewodniczący stwierdził, że radni mieli możliwość zaobserwowania ubytków podczas objazdu. 

Radny Andrzej Stachowiak powiedział, że ma wątpliwości co do działania nadzoru budowlanego, 

ponieważ zauważył, to podczas remontu Sali OSP w Komorzu. Dodał, że osobiście  nadzorował prace 

i ma obawy, że jeśli by tego nie robił, to byłaby ona podobnie zrobiona jak Sala Wiejska 

w Dobieszczyźnie. 

Burmistrz powiedział, że początkowo było robione to co zaplanowano w projekcie i na co udało się 

pozyskać środki. 

Radny Andrzej Stachowiak powiedział, że wszyscy mają świadomość, że jeżeli inwestor robi coś dużo 

taniej niż było w projekcie, to jest oczywiste, że musi „oszukać” na jakichś materiałach. Dodał, że jeżeli 

przeznacza się jakieś środki, to niech będą one przeznaczone w zaplanowanej kwocie, a prace niech będą 

wykonane w odpowiedni sposób. 

Burmistrz poinformował, że jest prawo zamówień publicznych, gdzie podczas remontu sal wiejskich 

jedynym kryterium była cena. Jako przykład przytoczył budowę kręgielni, gdzie jedna oferta była za 1,9 

mln zł, natomiast druga za 900 tys. zł. Powiedział, że wybrano ofertę za 900 tys. zł. Znaleźliśmy się 

w Urzędzie Zamówień Publicznych, na dywaniku u pana Prezesa, odbyła się rozprawa. Wszystko pięknie, 

ładnie. Popatrzyli, że gdzieś w kosztorysie był „wywóz ziemi” jednak nie było napisane nic tylko 

kreseczka, czyli pozycja nie była wyceniona i było zalecenie Urzędu Zamówień Publicznych, aby 

powtórzyć postępowanie przetargowe. Dodał, że w rubryce wywóz ziemi nie było nic wpisane, ponieważ 

rolnicy starali się o ziemię pochodzącą z wykopu fundamentów. Szanowni Państwo, są pewne kryteria, 

których nie możemy sobie dowolnie zmieniać i musimy to robić. Jeszcze była sytuacja taka przy tym 

obiekcie, że były weryfikowane ceny, bo ktoś twierdził, że są ceny niewiarygodne, ale ceny materiałów 

były zweryfikowane przez wszystkich. Przyjechały prywatne firmy z Ostrowa, fotografowały wszystko. (…) 

Rzecz również polega na narzutach, które stosują i na zysku, który chcą osiągnąć. (…) Oczywiście musi 

być inspektor i pilnować, żeby nie została włożona jakaś popelina. A tutaj co się stało Panie Jasiu? Jest to 

sala, ja mam jeszcze jedno pytanie, gdzie są jeszcze jedne drzwi, które tam były, które zniknęły? 

Radny Jan Barański – drzwi były takie mocne, że wiatr je porwał. 

Radny Sebastian Nowaczyk poinformował, że jeśli jest inspektor nadzoru, kierownik budowy 

i są odpowiednie certyfikaty, to nikogo nie powinno obchodzić cena, ponieważ jeśli, ktoś zaproponował 

w przetargu milion zł to jest zobowiązany do wykonania danej inwestycji za milion złoty i do użycia 

materiałów zgodnie z projektem bądź materiałów równoważnych. Inspektor nadzoru budowlanego 

powinien tego dopilnować. Dopilnowanie danej inwestycji również należy do Gminy. Stwierdził, że 

wszystko jest do zrealizowania, jednak należy dokonać odpowiedniego nadzoru. 

Radny Jan Barański stwierdził, że sala w Dobieszczyźnie miała kosztować 1.100.000,00 zł, a remont 

wyniósł 700.000,00 zł, koszt realizacji inwestycji był dużo mniejszy niż planowano. 

Przewodniczący przeszedł do omawiania kolejnego punktu posiedzenia. 

 

Punkt 15 - Wolne głosy, wnioski i komunikaty.  
Przewodniczący otworzył dyskusję udzielając głosu sołtysom i gościom. 

Pani Halina Nowak – czy „intymne miejsce” zostanie oświetlone? 

Burmistrz poprosił, aby pani H. Nowak złożyła w tej kwestii pismo do Powiatu. 

Pani Halina Nowak poinformowała radnego powiatowego Z. Kuzdżała, że chodzi o oświetlenie przy 

promie w Pogorzelicy. 

Pan Zbigniew Kuzdżał powiedział, że oświetleniem zajmuje się Gmina, a nie Powiat. 

Pani Halina Nowak powiedział, że oświetlenie miałoby powstać przy drodze powiatowej. 

Pan Zbigniew Kuzdżał wyjaśnił, że nie ma znaczenie przy jakiej jest to drodze, ponieważ zawsze tego 

typu sprawami zajmuje się Gmina. 
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Pani Halina Nowak stwierdziła, że w takiej sytuacji sprawa pozostaje do rozstrzygnięcia między Gminą 

a Powiatem. 

Pani Jolanta Szymczak zwróciła się z zapytaniem dotyczącym remontu sali w Miniszewie, czy są jakieś 

plany w tej kwestii? 

Burmistrz poinformował, że nie zostanie w najbliższym czasie przeprowadzony gruntowny remont Sali 

w Miniszewie, jednak zostanie ona odmalowana i przysposobiona do użytku. Dodał, że powinno się coś 

zacząć dziać na nowo wybudowanym placu zabaw. Nadmienił, że nie w tym rzecz, aby w każdej 

miejscowości budować nową salę, tylko żeby była ona doprowadzona do stanu użytecznego. 

Pani Jolanta Szymczak powiedziała, że nie chodzi o to żeby budować nową salę tylko żeby została ona 

doprowadzona do takiego stanu, aby można było z niej korzystać. 

Przewodniczący powiedział, że radni mają świadomość, że sala w Miniszewie wymaga remontu 

i należałoby w budżecie na kolejny rok zabezpieczyć odpowiednie środki, aby wyremontować ją w takim 

stopniu, aby była funkcjonalna dla mieszkańców Miniszewa i Prusinowa. Wspomniał, że w najbliższym 

czasie Prusinów straci Salę Wiejską z racji oddania budynku dawnego pałacu. Następnie zwrócił się 

z zapytaniem czy Gmina posiada prawo własności do całego budynku w Miniszewie? 

Burmistrz poinformował, że Gmina posiada prawo własności do całego budynku. 

Przewodniczący stwierdził, że jeżeli dojdzie do remontu Sali Wiejskiej w Miniszewie, to musi on zostać 

przeprowadzony w taki sposób, aby temat został zamknięty. 

Radny Janusz Szóstek poinformował, że przedstawiciel z Województwa informował, że będzie można 

pozyskać dofinansowanie z Urzędu Marszałkowskiego, jednak dofinansowania nie było. Dodał, że może 

uda się w kolejnej kadencji pozyskać środki i zostanie przeprowadzony remont. Podkreślił, że nie można 

dopuścić do sytuacji, aby w Prusinowie i Miniszewie nie było Sali. Odnośnie remontów pozostałych sal 

powiedział, że wszyscy radni mają świadomość na jakich zasadach się to odbywało i za jakie środki było 

robione. Przedstawiciel wioski powinien na bieżąco kontrolować i nadzorować wykonywane prace. 

Dodał, że jeśli wcześniej ktoś tego nie robił, to na obecna chwilę nie powinien mieć pretensji dotyczących 

tego, że coś nie zostało w odpowiedni sposób wykonane. 

Radny Jan Barański powiedział, że kilka razy dziennie był na Sali w Dobieszczyźnie podczas 

wykonywanych prac. Nadmienił, że po jakimś czasie po zakończeniu prac dowiedział się również, że 

podłoga miała być tam dębowa, a nie sosnowa. 

Przewodniczący powiedział, że kategorycznie zamyka dyskusję dotyczącą sal wiejskich. 

Radny Sebastian Nowaczyk – radny i sołtys nigdy nie jest stroną w procesie inwestycyjnym, ponieważ 

zawsze jest w nim Gmina. Następnie czy jest możliwość w bieżącym roku sfinansowania projektu 

remontu Sali w Miniszewie? 

Burmistrz poinformował, że należy najpierw przeprowadzić analizę dotyczącą użytkowania 

i wykorzystania Sali w Miniszewie, aby nie okazało się, że zostaną wydane pieniądze na projekt budowy 

sali, a nadal nic w niej się nie będzie działo. 

Radny Sebastian Nowaczyk zaproponował, aby zorganizować zebranie wiejskie, na którym mieszkańcy 

będą mieli  możliwość wypowiedzenia się w tej kwestii. 

Burmistrz stwierdził, że na zebraniu z pewnością wszyscy mieszkańcy wyrażą chęć budowy sali.  

Wiceprzewodniczący zwrócił się z zapytaniem dotyczącym spotkania z przedstawicielami z Urzędu 

Marszałkowskiego: czy brał w nim udział Marszałek Grabowski? 

Pani Jolanta Szymczak – tak. 

Wiceprzewodniczący powiedział, że radny J. Szóstek powiedział nieprawdę, ponieważ wnioski zostały 

rozpatrzone przez Urząd Marszałkowski, w przypadku Miniszewa można było pozyskać kwotę około 30 

tys. zł. Dodał, że Gmina Żerków nie aplikowała o środki. 

Sekretarz wyjaśnił, że rzeczywiście był ogłoszony konkurs, jednak Gmina  Żerków nie brała udziału 

w nim udziału, ponieważ było można pozyskać 20-30 tys. zł, a remont Sali z pewnością byłby droższy. 

Na spotkaniu z sołtysami pan Marszałek Grabowski informował, że będzie duża pula środków do 

pozyskania z przeznaczeniem na remonty sal wiejskich, jednak konkurs nie został ogłoszony. Był tylko 

projekt „Wielkopolska Odnowa Wsi”, o którym mówi pan Wiceprzewodniczący, z którego środki można 

było przeznaczyć na małe rzeczy, które robi się na wsi. 

Wiceprzewodniczący stwierdził, że to nie musiał być duży konkurs. Dodał, że konkurs, o którym mówi 

Sekretarz może zostanie ogłoszony, jednak na obecną chwilę nikt tego nie wie. Dodał, że w projekcie 
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„Wielkopolska Odnowa Wsi” również można było pozyskać nawet podwójne kwoty. 

Radny Janusz Szóstek zwrócił się do radnego S. Nowaczyka z prośbą, aby zapoznał się on z protokołem 

z zebrania wiejskiego w Miniszewie, gdzie jest wyraźnie określone dlaczego Sala Wiejska w Miniszewie 

musi powstać. Dzisiaj jest sesja absolutoryjna i na ten temat nie będę dyskutował. Trzeba było spojrzeć 

w dokumenty. Mieszkańcy się zobowiązali, cegłę sprzedali, ponieważ miała być inna sala pobudowana, 

albo ta wyremontowana, więc proszę tu nie siać propagandy. 

Przewodniczący poinformował, że rzeczywiście w poprzedniej kadencji była tego typu rozmowa. Dodał, 

że radny S. Nowaczyk oraz część radnych może o tym nie wiedzieć. Była cegła, która stała na terenie 

Sołectwa Miniszew, która miała być przeznaczona na budowę Sali Wiejskiej w Miniszewie. Jednak sala 

nigdy nie powstała, nie wnikam dlaczego i została zaadoptowana dawna stodoła, czy chlew już dokładnie 

nie wiem, na sale wiejską. Cegła została sprzedana w poprzedniej kadencji, a ze środków ze sprzedaży 

został sfinansowany zakup ogrodzenia i plac zabaw. Mowa była taka w poprzedniej kadencji, że 

sukcesywnie jak są sale remontowane po kolei przyjdzie i czas na Miniszew i będzie ona zrobiona. Moje 

zdanie jako radnego jest takie: „skoro teraz w Prusinowie sala zostaje zabrana, a pewne obietnice pod 

względem Miniszewa padły to trzeba im tą salę zrobić. Tylko trzeba to zrobić racjonalnie, nie za 500 tys. 

zł, bo nas na to nie stać, a Miniszew i Prusinów nie potrzebuje Sali za 500 tys. zł”. Trzeba wysłać tam 

kogoś mądrego, kto stwierdzi na ile ten budynek trzeba dostosować i racjonalnie zrobić. Nie za takie 

grube pieniądze, bo nas absolutnie na to nie stać. Trzeba do wszystkiego podejść ze spokojem, bo może 

emocje targnęły jednym czy drugim radnym, a ja nie chcę żebyśmy się tutaj kłócili, bo nie o to tu chodzi. 

Dobrze, że pani Sołtys z Miniszewa się przypomniała, bo jest to temat ważny i się jej nie dziwię, bo to się 

od lat ciągnie. (…) To trzeba zobaczyć, bo to nie jest tak, że to będzie budowa Sali od początku, to jest 

remont tego stanu, który jest. Chciałbym, żeby po uwzględnieniu tych uwag odnośnie projektowania, 

nadzoru budowlanego, wykonawstwa, tą salę odremontować, ale nie w tym roku. Możemy się zastanowić 

nad projektem i przyszła rada niech podejmie decyzję, kiedy tą salę wyremontować. W mojej ocenie 

powinno to być jak najszybciej, bo faktycznie te obietnice padły. Pan Janusz w tej kwestii mówił prawdę. 

Wiceprzewodniczący powiedział, że cegła miała być na salę, jednak środki uzyskane z jej sprzedaży 

starczyły tylko na ogrodzenie. 

Pan Jan Zdrojowy zwrócił się z zapytaniem do Burmistrza, dlaczego 3 budynków nie ujęto w planie sieci 

światłowodowej? Dodał, że nikt z monterów nie potrafi odpowiedzieć na pytanie i został poproszony, aby 

w tej sprawie złożył wniosek do Burmistrza. 

Sekretarz wyjaśnił, że Gmina nie ma żadnego wpływu na realizację projektu. Dodał, że osoba, która 

przekazała tego typu informacje kłamie. Podkreślił, że Gmina jest tylko do pomocy przy pracach 

związanych z siecią światłowodową. Poprosił sołtysa Ludwinowa, aby ten w najbliższych dniach zgłosił 

się do Urzędu i oboje skontaktują się w tej kwestii z przedstawicielem firmy odpowiedzialnym 

za wykonanie sieci. 

Przewodniczący podkreślił, że rzeczywiście dochodziło do sytuacji w miejscowościach, gdzie powstawał 

światłowód, że nie wszystkie gospodarstwa domowe były uwzględnione, dodał, że podobna sytuacja była 

w Chrzanie. 

Radny Grzegorz Andraszak zaproponował, aby zorganizować spotkanie z przedstawicielami firmy, która 

wykonuje sieć światłowodową. 

Sekretarz powiedział, że można spróbować zorganizować spotkanie. 

Radny Andrzej Stachowiak powiedział, że w miejscowości Komorze światłowód zostały wykonany do 

połowy wsi, a przyłączyło się tylko około 10 gospodarstw, głównie jest to spowodowane tym, że INEA 

ma bardzo wysokie opłaty i umowa obejmuje telewizję, internet i telefon. 

Sekretarz poinformował, że wyłączność Firmy INEA na obecną chwilę się skończyła, pojawili się 

również inni operatorzy. W związku z tym jeśli na obecną chwilę ktoś się zwraca do Firmy INEA 

o podłączenie, to jest zobowiązany do podpisania od razu umowy na świadczenie usług. 

Pan Marek Kantek poinformował, że w roku 1998 w Dobieszczyźnie odbyło się spotkanie 

z przedstawicielem telekomunikacji, gdzie padło pytanie czy zostaną podłączane nowe linie za jakiś czas? 

Przedstawiciel telekomunikacji wyjaśnił, że gdyby było powiedziane na zebraniu, że nowe linie zostaną 

podłączone to podłączyłoby się tylko około 30% mieszkańców. Podkreślił, że na obecną chwilę sytuacja 

się powtarza. 

Radny Janusz Szóstek w nawiązaniu do wypowiedzi sołtysa Prusinowa powiedział, że w tamtym okresie 
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usługa była płatna i podłączenie kosztowało 700-900 zł, a ostatni, którzy się podłączali w późniejszym 

terminie przyłącze mieli zrobione za 1 zł. 

 

Punkt 16 – Zakończenie obrad sesji. 

 W związku z wyczerpaniem porządku obrad Przewodniczący Rady podziękował zebranym za 

udział w obradach i o godz. 16:20  zamknął XXVII sesję Rady Miejskiej Żerkowa. 

 

 

 

Protokołowała:      PRZEWODNICZĄCY   

                   Rady Miejskiej Żerkowa 

 

Elżbieta Kupś                 Wojciech Raś  

 

          

       

         

  

 

  

 

 

 

 

 

  

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 


